

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Tuesday, May 6, 1986

• 0945

**The Chairman:** We have a quorum, thanks to Mrs. Collins. And I want to welcome Dr. Kindy who is representing Mr. Witer.

Normally we would not proceed—at least it was a consensus at our first meeting—without having a member of the opposition present. However, since the agenda you have before you has already been submitted to the two opposition members, and they have approved it, then I think there is no reason why we cannot proceed today.

You have before you the agenda, which is a work plan for this committee. I hope after we get through the agenda we could hear from Mr. King who has agreed to report to the committee on his trip to the Helsinki Accord meetings in Bern. As well, we have to have Mr. Fairweather back for his vote in the Department of Justice estimates. We cannot get the Minister, but I am told that the Human Rights Commission vote in the estimates was always heard with the Chief Commissioner present and not the Minister. That seems to be normal procedure, so we can have Mr. Fairweather between May 12 and May 15. We should set a date for that today because we have to examine the estimates of the commission before the end of May.

Also, we will have Mr. Harvie Andre, the Associate Minister of National Defence, together with officials from National Defence, before the committee on May 27.

Is it agreed then that we set a date between May 12 and May 15 for hearing Mr. Fairweather on the estimates of the Canadian Human Rights Commission?

**Mrs. Collins:** Mr. Chairman, do we have a regular meeting time established?

**The Chairman:** Yes, we have. We are slotted into 9.30 a.m. Tuesdays and 3.30 p.m. on Thursdays. Wednesdays do not seem to work out. We talked about having Wednesdays slotted in, but it just does not seem to work.

I am glad you raised that, because I am getting a bit concerned we just do not seem to be able to find a date to accommodate our members. It does not look good for the committee; it does not look good for the House. I do not say this in any critical way, I just say it in a factual way, because members have to set their own priorities around here, but it seems to me we will find as we get into this new system under parliamentary reform that members are going to have to devote their attention to one standing committee. I think that is about as much as they can do justice to. However, many of our members have more than one standing committee. The problem is priority, and I guess when you are in the estimates supply period, then obviously the departmental committees are

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mardi 6 mai 1986

**Le président:** Grâce à M<sup>me</sup> Collins, nous avons le quorum. Je tiens également à souhaiter la bienvenue à M. Kindy, qui représente M. Witer.

Normalement, nous ne devrions pas commencer puisque l'opposition n'est pas représentée—c'est du moins la procédure sur laquelle nous nous étions mis d'accord lors de notre première réunion. Cependant, étant donné que notre calendrier de travail a déjà été soumis aux deux membres de l'opposition et qu'ils l'ont approuvé, je ne vois pas pourquoi nous ne commencerions pas.

Ce calendrier est le programme de réunions que nous nous sommes fixé. Après l'avoir passé en revue, j'espère que nous pourrions entendre M. King, qui a accepté de nous faire un rapport sur sa participation aux réunions de l'Accord d'Helsinki à Berne. De plus, nous devons reconvoquer M. Fairweather au sujet de son poste budgétaire, qui figure au budget du ministère de la Justice. Le ministre ne pourra être présent, mais d'après ce qu'on me dit, pour étudier le poste budgétaire de la Commission des droits de la personne, il suffit que le président soit présent et non le ministre. Il semble que c'est la procédure habituelle; nous pourrions donc entendre M. Fairweather entre le 12 et le 15 mai. Nous devrions fixer une date aujourd'hui, car nous devons examiner ce budget de la commission avant la fin du mois de mai.

De plus, nous devons entendre M. Harvie Andre, le ministre associé de la Défense nationale, accompagné de fonctionnaires du ministère avant le 27 mai.

Êtes-vous d'accord pour que nous fixions une date pour l'audience de M. Fairweather au sujet du budget de la Commission des droits de la personne entre le 12 mai et le 15 mai?

**Mme Collins:** Monsieur le président, est-ce que nous avons des heures de réunion régulières?

**Le président:** Oui. On nous a attribué le créneau de 09h30 du mardi et le créneau de 15h30 du jeudi. Le mercredi ne semble pas marcher. Nous avons parlé de réunion le mercredi, mais cela semble impossible.

Je suis heureux que vous en parliez, car j'ai l'impression que nous avons du mal à trouver un créneau qui convienne à tout le monde. Ce n'est pas à notre honneur ni à celui de la Chambre. Ce n'est pas une critique, c'est une simple constatation. Les députés ont leurs propres priorités, mais il me semble qu'avec le nouveau système associé à la réforme parlementaire nous nous apercevrons rapidement de l'obligation pour les députés de ne consacrer leur attention qu'à un seul comité permanent. S'ils veulent bien travailler, ils ne pourront pas faire autrement. Or nombre de nos membres siègent à plus d'un comité permanent. C'est un problème de priorité, et je suppose que pendant la période d'étude du budget, les comités ministériels, de toute évidence, ont la priorité. Ce n'est pas une critique,